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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 

pondělí      2. listopadu 2020 v 7:00               45. týden 

pondělí    16. listopadu 2020 v 7:00               47. týden 

pondělí    30. listopadu 2020 v 7:00               49. týden 
 

 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA Nebereme pneumatiky 

PO-PÁ        6:00 -14:30 hod 

                                               SO            9:00 -11:00 hod 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
                 středa             4. listopadu 2020                45. týden  

                      středa            18. listopadu 2020                47. týden  

 

 

Provozní doba KNIHOVNY        
Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 

 
 
 

 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena 

Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    

 úterý     7.30 – 14.30   

 středa     7.30 – 14.00    

  čtvrtek      7.30 – 14.00   

  pátek                7.30 – 12.00 

 
 

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY POŠTY ve Světlé Hoře , tel. 954279331 

 
Pondělí              11:00-12:00      13:00-18:00  

Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 

Středa                11:00-12:00      13:00-18:00  

Čtvrtek                8:00-12:00      13:00-15:00  

Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
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 Informace obecního úřaduInformace obecního úřadu  
 

 

 

www.svetlahora.cz,e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  

IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 

Číslo účtu: 4200085342/6800 Sberbank CZ, a.s. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU !   
 

Pracovní doba OÚ—dle nařízení vlády 
 

Pondělí                8:00-11:00      14:00-16:00   

Úterý                   zavřeno 

Středa                  8:00-11:00      14:00-16:00  

Čtvrtek                zavřeno 

Pátek                   zavřeno 
 

 
 

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 

Policie ČR       158  

Záchranná služba      155  

Hasiči        150 

Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  

Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 

k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní službě, 

ale i případné odborné zdravotnické rady. 

 

ČEZ poruchová služba: tel. 800 850 860 

 

T. Svobodová 

Ing. L. Školoud  

M. Nováková  

M. Marková  

R. Soroková 

J. Vodrážková  

Bc. M. Martínková 

Z. Šamaj  

E. Bocan 

Starostka obce 

Místostarosta obce, lesník 

Účetní 

Podatelna, matrika, ověřování 

Evidence obyvatel, pohledávky  

Pokladna, bytové hospodářství 

Pozemky, výstavba, czechpoint 

Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

Správce víceúčelového hřiště 

554 773 151, 731 187 205 

734 326 507 

554 773 153 

554 773 150 

554 773 152 

554 773 157 

554 773 155 

731 187 210 
730 917 406, 737 010 649 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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Výpis z usnesení z 15. zasedání zastupitelstva obce  

konaného dne 21. 9. 2020 

 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 prodej pozemku parc. č. 141/8 ostatní plocha, neplodná půda o 

výměře 120 m2 v k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 prodej pozemku parc.č. 141/15 ostatní plocha, jiná plocha o vý-

měře 17 m2  v k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 odkoupení pozemku parc.č. 141/14 ostatní plocha o výměře 2 m2  

v k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 prodej pozemku parc.č. 645/19 ostatní plocha, jiná plocha o vý-

měře 50 m2 v k.ú. Stará Voda v Jeseníkách 

 odkoupení pozemku parc.č. 15/1 zahrada o výměře 1784 m2 a 

parc.č. 1249/3 ostatní plocha o výměře 277 m2 v k.ú. Světlá ve 

Slezsku, do vlastnictví obce 

 záměr na prodej poz. parc.č. 119/2 trvalý travní porost o výměře 

60 m2 v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 záměr na prodej pozemku parc.č. 1816/8 ostatní plocha o výměře 

87 m2 v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 poskytnutí návratných finančních výpomocí občanům na výměnu 

zdrojů tepla (v rámci kotlíkových dotací) 

 

Zastupitelstvo obce neschválilo:  

 prodej části pozemku parc.č. 1312 lesní pozemek o výměře cca 

2200 m2 v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 záměr na prodej pozemku parc.č. 137/2 trvalý travní porost o vý-

měře 105 m2 v k.ú. Suchá Rudná, z důvodu přípravy projektové 

dokumentace pro vybudování komunikace pro přístup 

k nemovitostem, ve které budou navrženy také sjezdy 

k jednotlivým pozemkům  

 přijetí dotace od Státního fondu životního prostředí ČR, na vybu-

dování kanalizace v lokalitě Světlá „za kostelem“, z důvodu ne-

výhodných podmínek dotace pro obec 
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 Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:  

 zápis ze zasedání kontrolního výboru ze dne 10. 9. 2020 

 rezignaci předsedy kontrolního výboru ke dni 14. 9. 2020 

 

Zastupitelstvo obce zvolilo: 

 nového předsedu kontrolního výboru – p. Jiřího Popoviče 

 

Zastupitelstvo obce vydalo:  

 obecně závazné vyhlášky č. 3/2020 a 4/2020 o zrušení dvou star-

ších obecně závazných vyhlášek 

 

Zastupitelstvo obce uložilo: 

 radě obce zřídit komisi, která se bude zabývat vytvořením kon-

cepce pro udržitelný cestovní ruch  

Celá znění usnesení zastupitelstva obce, upravená v souladu se zákonem č. 

101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů, najdete na webových stránkách 

obce http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení zastupitelstva obce. 

Zde najdete odkaz na aplikaci UZOb, ve které jsou usnesení zpracována, 

popř. se ně lze podívat přímo na https://www.uzob.cz  

      Michaela Marková, Obec Světlá Hora 

 

Víte,že? 
 

 Česká pošta má kvůli špatně označeným schránkám, hlavně u 

panelových domů, problémy s doručováním pošty.  Apelujeme 

tedy na občany, aby si zkontrolovali své schránky a v případě 

potřeby je znovu řádně označili. Může se stát, že díky špatně 

označené schránce vám nebude doručen důležitý dopis nebo balí-

ček s dárkem.  Zároveň prosíme občany žijící v rodinných do-

mech, aby schránku měli na viditelném a dobře přístupném místě.  

 Žádáme občany, aby nejen na obecním úřadě, ale i jinde, prefero-

vali bezkontaktní platby.   

 Otevírací doba hřbitova od 30. 10. 2020 do 2. 11. 2020 je od 6:00 
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 do 21:00 hod. Zároveň je pro návštěvníky hřbitova po dobu 

„Dušiček“ připraveno mobilní WC.  

 Proběhla úspěšná oprava varhan poškozených během jarní covi-

dové přestávky hlodavci. Varhany jsou funkční i díky sponzor-

ským příspěvkům (díky!), snad je budeme moci brzo pořádně 

vyzkoušet…  

 Ve Světlé Hoře je ke 26.10.2020 6 pozitivně testovaných na CO-

VID 19 
 

Poděkování 

  Rádi bychom touto cestou poděkovali paní Janě 

Majtnerové a paní Marii Kormanové za pomoc při 

organizování sbírky pro Diakonii Broumov. 

Za Obec Světlá Hora, Radka Soroková, referent 

                        

  

Příspěvky místních spolků a sdružení 

 
                               Světelská pohoda informuje. 
 

Současná epidemiologická situace se samozřejmě dotkla i činnosti 

„pohodářů“. S napětím očekáváme situaci na konci listopadu. Sledujte pro-

sím vývěsky, plakátovací plochy, poslouchejte obecní rozhlas – tam se do-

zvíte o akcích, které bychom i za této situace chtěli uskutečnit.  

Nyní to vypadá tak, že bychom neradi připravili děti o rozsvícení vánoční-

ho stromu (nejspíše sobota 28. listopadu odpoledne), kde by snad mohla 

být i možnost si u venkovních stánků zakoupit nějaké vánoční dekorace, 

výrobky. Ale to vše bude záviset na tom, jak se bude vyvíjet situace 

s covidem v našem státě.  

za Světelskou pohodu Marie Vojtíšková, Leoš Sekanina 
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  Informace z TJ Světlá Hora, z.s. 

 

V září 2020 proběhla mimořádná Valná hromada (MVH). Opětovně se ni-

kdo nepřihlásil do orgánů TJ Světlá Hora, z.s. v návaznosti na skutečnosti 

již zde v minulosti uvedené. Proto vznikl nový krizový výkonný výbor TJ 

ve složení: 

Pavel Skála – předseda TJ. 

Martin Kopinec – místopředseda TJ. 

Alois Šimčík – pokladník a hospodář TJ. 

Výkonný výbor TJ (VV) bude pracovat pouze do definitivního termínu 

30.06.2021. Hlavní důvod vzniku tohoto nového výboru je, aby dokončili 

záležitosti, které končí v 06/2021, pod které se podepsali v předchozím vý-

boru TJ, a odešli s čistým štítem! A nové závazky týkající se soutěžního 

ročníku 2021/2022 již nebude přijímat. Jen provede záležitosti, týkající se 

zajištění finančních prostředků na činnost TJ na rok 2021, tj. podání žádos-

tí o dotace a vyúčtování dotací přijatých v roce 2020. A proto důrazně vy-

zývá ty, kteří tuto situaci v TJ zapříčinili, ale i případné zájemce o práci ve 

VV a RK, aby se přihlásili do další řádné VH (03/2021) předsedovi TJ, aby 

jim současný výbor TJ mohl vše předat do 30.06.2021. 

Nyní Vám zde předloží VV TJ informace k vyúčtování dotačních prostřed-

kům za rok 2020, které máme připravené na odevzdání. 

  

Dotace od Moravskoslezského kraje (MSK) přes ČUS: 

                               
Na základě naší podané žádosti na mládež TJ obdržela dotaci na rok 2020 

ve výši 40.200,-Kč. Do konce října 2020 bude předloženo vyúčtování na 

ČUS Bruntál. A nyní nás už čeká odevzdat žádost TJ na MSK o dotaci na 

rok 2021 pro mládež, abychom svým nástupcům zajistili finanční prostřed-

ky. 
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Za Výkonný výbor TJ – předseda TJ Pavel Skála 

Základní škola v Andělské Hoře informuje 
 

Začátkem října se žáci ve škole vzdělávali ve standartním režimu. Od 

12. října byla výuka nařízením vlády rozdělena na 2. stupni střídavě na 

distanční a prezenční vzdělávání, načež o dva dny později školu vláda 

zavřela úplně. Od 14. října tedy probíhá povinná distanční výuka všech 

žáků základní školy. Především prostřednictvím aplikace DM Software 

tak žáci v rámci výuky komunikují s učiteli a plní zadané úkoly. 

 

V říjnu byly také otevřeny nově zrekonstruované odborné učebny. Více 

informací se dočtete v příspěvku níže. Zároveň máme podanou žádost o 

poskytnutí finančního příspěvku na modernizaci školní jídelny a kuchyně, 

kterou bychom v případě schválení chtěli realizovat začátkem roku 2021. 

 

Vzhledem k okolnostem a současné situaci se vedení školy rozhodlo, že 

třídní schůzky, které byly v plánu 5. listopadu, se ve škole konat nebudou. 

Informace o prospěchu vašich dětí můžete konzultovat s učiteli prostřed-

nictvím DM Softwaru nebo e-mailem. 

 

Ukončené způsobilé výdaje za rok 2020: 

Spotřební materiál – Covid 19 3.657,- Kč 

Sportovní materiál – mládež 16.966,- Kč 

Doprava na zápasy a turnaj – dorost 19.577,- Kč 

Celkem 40.200,-Kč 
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  Nadále budeme zveřejňovat aktuální informace týkající se průběhu 

školního roku na webových stránkách školy. V případě dotazů můžete 

kontaktovat vedení školy – tel. čísla a e-mail jsou zveřejněny na školním 

webu.   

  

Všem přeji především pevné zdraví a věřím, že se s našimi žáky brzy 

shledáme ve školních lavicích. 

Ing. Radek Peňáz, ředitel školy 

 

 

 

Informace ze školní jídelny   

 

Platby stravného na prosinec 2020 můžete uhradit v pondělí 23. 11. 2020 v 

kanceláři školní jídelny při ZŠ a MŠ Andělská Hora a to v době od 7,15 do 

11,00 hod a od 14,00 do 15,00 hod. 

Bohdana Vikartovská, vedoucí ŠJ 

 

Modernizace odborných učeben 

V minulých vydání zpravodaje jsme informovali o realizaci projektu 

„Modernizace odborných učeben“ na naší základní škole. Původní záměr byl 

kvůli administrativním průtahům projekt uskutečnit v době letních prázdnin 

v roce 2021. Nicméně začátkem srpna po konzultaci s manažery firmy, která 

prováděla stavební práce, jsme se rozhodli projekt zahájit. Během srpna byly 

provedeny stavební úpravy v obou učebnách a bylo zrekonstruováno bezbari-

érové sociální zařízení, jehož modernizace byla podmínkou k získání dotace 

na tento projekt. V polovině září byl vyroben nábytek a dodána ICT technika 

včetně moderních interaktivních tabulí. Koncem září bylo vše hotovo. Sou-

částí zrekonstruované učebny fyziky a chemie jsou učební pomůcky „Přírodní 

jevy“ v ceně 200 tisíc korun, s kterými mohou žáci dělat v hodinách fyziky, 

chemie i přírodopisu různé pokusy. Jazyková učebna je vybavena moderní 

ICT technikou a softwarem pro výuku cizích jazyků za 330 tisíc korun. Pevně 
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věřím, že nově zrekonstruovaných učeben si budou žáci vážit a že výuka 

v těchto učebnách pro ně bude přínosná. 

Ještě jednou bych chtěl touto cestou poděkovat panu starostovi Miroslavu 

Novotnému a administrativním pracovnicím Města Andělská Hora za pomoc 

při realizaci projektu a zastupitelům Města Andělská Hora za schválení a pod-

poru, bez které by učebny nemohly být zrekonstruovány. 

Další fotografie z průběhu realizace a konečného stavu odborných učeben 

najdete na webových stránkách školy. 

Ing. Radek Peňáz 
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 Mateřská škola ve Světlé Hoře informuje 
 

Začátek podzimu nám přinesl střídavé počasí. Ale i přesto jsme s dětmi trávili 

mnoho času na školní zahradě, kde se děti mohly plně vyřádit na všech her-

ních prvcích zahrady, jako jsou průlezky, domečky, kolotoč, klouzačka apod. 

Velké díky náleží panu Smékalovi, který nám všechno opatřil novým nátě-

rem. A také OÚ Světlá Hora za financování oprav, panu Šamajovi a jeho 

spolupracovníkům za celoroční údržbu školní zahrady. 

Další poděkování patří i dobrovolným hasičům Světlá Hora za opětovnou 

vstřícnost při již tradičním setkání s nimi. 
 

I tento měsíc měly děti pestrý program. Povídali jsme si o podzimu, počasí, 

přírodě, zvířátkách i rostlinách. 
 

V pátek 9. 10. nás opět přijel navštívit záchranářský pes Tessy. Děti viděly 

ukázku z výcviku, překážkový běh. Zasoutěžily si a samozřejmě se všichni s 

pejskem vyfotily. Domů si potom odnesly za odměnu fotografii Tessy. 
 

Ve čtvrtek 15. 10. jsme si s dětmi ve školce udělali prožitkový „Den kama-

rádů“. Povídali jsme si o tom, jak je důležité mít přátele. Jak se k sobě chová-

me, jak si pomáháme. Děti vyrobily dárek pro kamaráda. 
 

Ve čtvrtek 22. 10. měla proběhnout akce „Podzimníček“, tentokrát bez účasti 

rodičů, ale ani tak se neuskutečnila. Přesto bude pro všechny děti nachystáno 

překvapení a až přijdou do školky, tak si jej převezmou. 
 

V měsíci listopadu je pro děti připraven také pestrý program na téma „Země 

malých brášků“. Vesmír a Země bude hlavním tématem. Budeme se zabý-

vat přírodou, rostlinami a živočichy. A také si budeme povídat o obyvatelích 

naší planety. 
 

Ve středu 11. 11. do školky přijede paní policistka Andrysová a popovídá dě-

tem o práci policie. 
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Ve čtvrtek 19. 11. se děti mohou těšit na divadlo, které přijede do naší školky. 
 

Věříme, že se tyto akce již uskuteční a budeme fungovat v běžném provozu. 

Držme si všichni palce. 

Horáková Michaela, zástupce ředitele pro MŠ 

Srdečné blahopřání 

V  sobotu 3.10.2020 jsme 

srdečně  blahopřáli  ke  

krásnému  životnímu jubi-

leu  90. let  nejstarší obyva-

telce Suché Rudné , paní 

Danuši SKÁCELOVÉ . 

Příjemné odpoledne plné 

veselých vzpomínek, život-

ní moudrosti a nepřekona-

telného optimismu oslaven-

kyně umocnilo  bohaté ob-

čerstvení. 

Do dalších let přejeme ještě 

jednou paní Danuši Skáce-

lové  hlavně pevné zdraví a 

radost ze všech svých blíz-

kých. 

  

  

Osadní výbor Suchá Rudná 
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Letošní sezóna Informačního střediska  

CHKO Jeseníky-Karlova Studánka 

 

Informační středisko CHKO Jeseníky – Karlova Studánka (dále jen IS) 

má za sebou již druhou, tentokrát velmi podařenou sezónu. IS je otevřeno 

pro návštěvníky jen v letních měsících. Je umístěno v altánku v horní čás-

ti Karlovy Studánky a jeho součástí je i venkovní geologická expozice, 

která je veřejnosti přístupná celoročně. Provozovatelem je spolek Actaea 

– společnost pro přírodu a krajinu. 

IS bylo letos otevřeno pro návštěvníky od 20. června do 20. září, 

v červnu a září vždy od pátku do neděle, v červenci a srpnu celý týden 

kromě pondělí. Za celou dobu k nám zavítalo 13 285 návštěvníků. Větši-

na návštěvníků byla z České republiky, ale zaznamenali jsme i návštěvní-

ky z Polska, Slovenska, Německa, Rakouska, Velké Británie i Francie. 

Areál navštívili lidé z blízkého i vzdáleného okolí, lázeňští hosté, ná-

vštěvníci Karlovy Studánky či Jeseníků. Návštěvníkům byly poskytovány 

informace nejen o krásné a jedinečné jesenické přírodě, ale i o geologické 

expozici, na-

učných 

stezkách, tu-

ristických 

cílech nejen 

v okolí, ale i 

v rámci 

Hrubého a 

Nízkého Je-

seníku. 

K dispozici 

byly různé 

letáky a bro-

žurky o pří-

rodě Jesení-

ků i upomín-

kové před-

měty s tématem příroda a krajina Jeseníků. Zároveň si u nás lidé mohli 
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 zahrát i zakoupit poznávací hru Jeseníky hrou. 

Během července i srpna jsme v rámci projektu „Neseď doma, pojď 

s námi!“ pořádali krátká odpolední tvoření pro veřejnost Příroda výtvarně. 

Úvodní akcí bylo Vítání léta, které pořádaly Lázně Karlova Studánka. 

Krátké programy vyvrcholily poslední srpnový víkend, kdy se nám i přes 

sychravé počasí podařilo uspořádat celodenní akci pro veřejnost spojenou 

s exkurzí po Karlově Studánce. Akcí se zúčastnili návštěvníci areálu 

všech generací, vyráběli si z přírodních i recyklovatelných materiálů na 

památku další použitelné věci, např. visačky z prázdných čajových sáčků. 

V rámci exkurze návštěvníci poznali tuto lázeňskou obec s z pohledu 

místních obyvatel. 

I když naše IS mimo léto zavřené, stále se na nás obracejí lidé pro in-

formace prostřednictvím telefonu (732 360 544) a e-mailu 

(actaea.karlovice@gmail.com).  

Těšíme se na Vaši návštěvu i v letní sezóně 2021. 

Eva Kyšová 
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Euroregion Praděd schválil další projekty, novináře seznámil se zají-

mavými místy 

 

VRBNO POD PRADĚDEM | Euroregion Praděd, který na české 

straně česko-polské hranice sdružuje 69 obcí a 6 přidružených členů 

a 39 obcí a 5 powiatů na polské straně hranice, měl nabitý celý měsíc 

září. Řešily se řídící a administrativní záležitosti týkající se projektů a 

evropských peněz. Turistickou oblast Jeseníky – východ navštívili no-

vináři, kterým byla prezentována zajímavá místa našeho regionu. Zá-

stupci euroregionu také odjeli získávat zkušenosti za hranice naší ze-

mě.  

 

Řídící výbor schválil 14 projektů ve výši přes 400 tisíc euro 

 

Na začátku měsíce, ve čtvrtek 3. září 2020, zasedal Euroregionální řídící 

výbor Fondu mikroprojektů, a to už po jedenácté od svého vzniku. Jedná-

ní proběhlo v sobotínském zámeckém resortu. „Řídící výbor tam schválil 

k financování celkem 14 projektů s alokací vyšší než 400 tisíc euro,“ in-

formovala ředitelka Euroregionu Praděd Alena Šmigurová. 

 

Na zasedání 

předseda Eu-

roregionu 

Praděd Milan 

Rác, který je 

starostou 

Zlatých Hor, 

předal oceně-

ní zástupci 

Ministerstva 

pro místní 

rozvoj Vladi-
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 míru Kučerovi za jeho zásluhy v oblasti rozvoje česko-polské spolupráce. 

 

Ve středu 16. září 2020 skončil také příjem projektů do dvanáctého kola 

Fondu mikroprojektů. „Celkem bylo předloženo 37 projektových žádostí, 

a to 11 na straně české a 26 na straně polské. Všechny předložené žádosti 

nyní projdou procesem hodnocení. Euroregionální řídící výbor, který roz-

hodne o jejich schválení, zasedne v prosinci 2020,“ dodala ředitelka Šmi-

gurová. Již nyní však žadatelé mohou předkládat své nové projektové žá-

dosti do třináctého kola příjmu, které bude ukončeno dne 17. února 2021. 

 

Novináři se seznámili se zajímavými místy v regionu 

 

Na Bruntálsku se v pondělí 7. a v úterý 8. září 2020 také konal press trip, 

který zorganizoval Euroregion Praděd společně se svými partnery. Turis-

tickou oblast Jeseníky – východ tak navštívili zástupci médií se zaměře-

ním na cestovní ruch. Během dvoudenní návštěvy získali mnoho informa-

cí a tipů, jakým způsobem se dá v našem regionu strávit volný čas, kde se 

ubytovat, najíst, využít další zajímavé atraktivity a kde všude se o nich 

mohou informovat.  

 

Během press tripu si novináři mohli vyzkoušet například elektrokola a 

koloběžky, které jsou častokrát využívány turisty v této lokalitě. Navštívi-

li Vrbno pod Pradědem a místní informační centrum, Africké muzeum 

Safari a rozhlednu Na Skalce v Holčovicích, přehradní nádrž Slezskou 

Hartu včetně Informačního centra v Leskovci nad Moravicí, Equirelax 

v Razové a tamní přírodní památky a město Krnov s výšlapem na Radnič-

ní věž a vlastnoruční ražbou krnovského groše.  

 

Prohlédli si také krnovskou koncertní síň sv. Ducha s varhanním koncer-

tem a synagogu s prohlídkou expozice židovských podnikatelů, průmysl-

níků a vynálezců a ochutnávkou košer produktů.  

 

„Nechyběla ani ochutnávka výrobků Kozí farmy Úvalno, která nese znač-

ku „Šťastná koza“. Program obsahoval i plavbu vyhlídkovou elektrolodí 

Harta po Slezské Hartě,“ prozradila ředitelka Šmigurová. 
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Zástupci Euroregionu Praděd získávali zkušenosti na studijní cestě 

 

Deset českých a stejný počet polských zástupců Euroregionu Praděd vyra-

zilo na třídenní studijní cestu, která se uskutečnila v sídle Evropského se-

skupení pro územní spolupráci (ESÚS) Tatry v obci Nowy Targ od středy 

9. do pátku 11. září 2020. „Na společném setkání jsme diskutovali o čin-

nosti ESÚS Tatry a o jeho plánech a cílech do budoucnosti. Zástupci ESÚS 

Tatry a Euroregionu Tatry představili zajímavé projekty, jež byly 

v uplynulých letech realizovány či jsou nyní v realizaci,“ přiblížila studijní 

cestu ředitelka Euroregionu Praděd Alena Šmigurová. 

 

„Následně jsme společně navštívili výstupy vybraných projektů. Jednalo se 

například o multimediální centrum pro ochranu rašelinišť v Chocholowě, 

cyklotrasu Velo Dunajec, eko-taxi, prohlídku místních rašelinišť, projížď-

ku po úzkorozchodné železnici a mnoho dalšího,“ pokračovala ředitelka 

euroregionu.  

 

Studijní cesta byla realizována prostřednictvím Fondu mikroprojektů 
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 v Euroregionu Praděd v rámci projektu „Euroregion Praděd 2020+“. Cí-

lem bylo navázat novou spolupráci, získat informace a zkušenosti nezbyt-

né pro přípravu Strategie Euroregionu Praděd na léta 2021+.   

 

Autor: Radek Vráblík 

Foto: Euroregion Praděd 

 

 

Příspěvky zastupitelů 
Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady. Vyjadřují jen názory 

pisatele. 

 

Reakce na slovo starostky z 10/2020. 

Vážení spoluobčané, musíme reagovat na sdělení starostky ve „slovu starost-

ky obce v 10/2020“, které se nás osobně dotklo! Jedná se o záležitosti k roz-

hodnutí ZO „Odmítnutí dotace ve výši 1.330.270,13 Kč k investici Kanali-

zace nad kostelem Světlá“, které pokládáme za účelové a nehospodárné. 

Musíme zde důrazně dementovat a odmítnout toto „bulvární“ sdělení sta-

rostky, že všichni informování zastupitelé na veřejném zastupitelstvu obce 

(21. 09. 2020) se rozhodli dotaci ve výši 1.330.270,13 Kč odmítnout!!!  

Tuto dotaci, příjem do rozpočtu obce, odmítlo přesně těchto 8 zastupitelů: 

Klíma, Lukovský, Novák, Sekanina, Svobodobá, Školoud, Vilímec, Výmolo-

vá. A těchto 5 zastupitelů: Gazsak, Hromádková, Skála, Šimčík, Vojtíšek, 

s tímto rozhodnutí nemají nic společného, protože se zdrželi. Nevíme, proč 

kolega Vojtíšek takto hlasoval, ale naše důvody Vám sdělíme až v dalším čís-

le, protože po účelovém omezení, zde psát pouze na ½ stránky, již nemáme 

dostatečný prostor. 

A bulvární proto, neboť se jednalo o tendenční, účelové, povrchní, manipu-

lační, nepravdivé sdělení na základě zákulisních informací, jak je toto popsá-

no na wikipedii. Je otázkou proč předseda komise pan Sekanina, který odmítá 
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mít z tohoto zpravodaje bulvár, toho připustil!!! Např. Protože se ho to týka-

lo??? 

Na závěr Vám chceme podat toto sdělení. Již máme pro náš informační web 

zaplacen hosting a také doménu www.zasvetlou.cz. Intenzivně nyní pracuje-

me, abychom Vám přístup webu umožnili již od 05. 01. 2021 do 10. 01. 2021 

i za pomocí reklamního sdělení přes náš facebook – Za fungující obec Světlou 

Horu. 

Reakce a sdělení dle zákona od zastupitelů Pavla Skály a Aloise Šimčíka. 

 

Reakce na příspěvek dvojice zastupitelů Skála – Šimčík. 

 

Jelikož jsem v článku zmiňován, mohu objasnit své stanovisko, situaci:  

Ano, kanalizace v lokalitě „Nad kostelem“ se mne týká. Rádi bychom se 

na kanalizaci napojili, nicméně situace nás až tak dramaticky nepálí, ne-

boť máme novou jímku, kterou si necháváme pravidelně již 4. rok vyvá-

žet a zadarmo to také není (190 Kč/m3).  

Týká se mne to však tak, jako každého občana napojeného na kanalizaci: 

kdyby po přijetí dotace měly všechny odkanalizované domácnosti platit 

cca 2 x více než dosud, to by mi milé vskutku nebylo. Je rozdíl platit cca 

40,- Kč nebo cca 80,- Kč za kubík splaškové vody! Ano, toto se mne 

osobně dotýká – Sekaninovi by ušetřili, ale další stovky občanů by na to 

doplatily! A to je podle mne už dobrý důvod zvážit přijetí dotace. 

Nechápu, co je na tom bulvárního, ale to je asi věc pohledu. Jen osvětlím 

tvorbu Zpravodaje:  

 přispěvatelé doručí materiály (do stanoveného data) 

 komise vše pročte, navrhne opravy – zašle event. zpět k opravě - úpra-

vě; pokud je někdo jmenovitě zmiňován, zašle mu k možnosti vyjádře-

ní; opraví příp. překlepy či chybičky, pokud o to pisatel požádá 

 komise se sejde v den uzávěrky, ještě jednou vše projde, navrhne sesta-

vení celého čísla; po sestavení se ještě jednou vše přečte, odstraní se 

nesrovnalosti a Zpravodaj putuje do tiskárny  

 komise se setkává většinou v počtu 4 + pracovnice obce; předseda ko-

mise, tedy já, má pouze jeden hlas; v komisi jsou zástupci různých vo-

lebních uskupení, různého věku, zájmů, názorů; takovému principu se 

říká princip demokratický   

http://www.zasvetlou.cz
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 Demokracie není ideální (to hlásal už TGM), nicméně mnoho lepšího lidé 

nevymysleli. Tak se i některým zastupitelům těžko chápe: je-li můj názor 

menšinový, nejspíše neprojde. Já pak mohu buď mlčet a držet krok, nebo 

se pokoušet o mém osobním názoru přesvědčit ostatní. A zbytek už je o 

slušnosti, morálních vlastnostech, či, jak se dnes říká, o politické kultuře. 

Dalo by se ještě více psát o hlasování některých zastupitelů, o jejich ochotě 

konstruktivně pracovat pro obec, o jejich připravenosti na jednání, o re-

spektování demokraticky schválených pravidel apod. Ale to není jistě úče-

lem Zpravodaje.  

Přeji čtenářům klidné a optimistické dny. Nepropadejte skepsi a beznaději, 

raději běžte do přírody nebo si třeba pusťte film – některé komické dvojice 

jsou výborné – třeba Stan Laurel a Oliver Hardy. 

Leoš Sekanina 
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 Řekli si své ANO 
 

Iveta Procházková a Martin Herodek,  
oba z Karlovic 

Penzion Holzberg 
 

Růžena Hudcová a Jan Kubičík,  
oba ze Světlé 

Studánka pod Annabergem 
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Společenská rubrika 
Blahopřejeme občanům, kteří v měsíci   listopad oslaví  svá životní jubilea 

 

89 let Zdeňka Rozsypalová, Světlá 

87 let Karol Judiak, Světlá 

77 let Dana Hrnčiarová, Světlá 

74 let Marie Rosenbachová, Světlá 

74 let Eva Machalová, Světlá 

73 let Marie Chromiaková, Světlá 

72 let Boleslav Šidlík, Světlá 

72 let Jana Přikrylová, Světlá 

60 let Arnošt Sohr, Dětřichovice 

60 let Jaroslav Hudec, Světlá 

60 let Anna Kopincová, Světlá 

60 let Dana Krejčová, Podlesí 

 

Přivítali jsme 
Karolína Kučerová, Světlá 
Tereza Hapková, Světlá 

  
Z našeho středu navždy odešli 
Miloslav Konečný, Suchá Rudná 
Jaroslav Němec, Světlá 
Drahoslava Sedloňová, Světlá 
 

 

Copyright © Obec Světlá Hora 2020,Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 

Evidováno jako periodický tisk územního samosprávného celku pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1. listopadu 2020 v nákladu 660 výtisků. Vychází měsíčně.  

Uzávěrka dalšího čísla je v pondělí 21. listopadu 2020 v  15:00 hod. 

Schůzka redakční rady je v pondělí 28.listopadu 2020 v 16: 00 hod. 
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